

## المحاضرة التاسعة

### -What are the fields of law?

-Civil Rights **Law**. This is the area of law concerned with the balance of governmental power and individual liberties. ...

-Corporate and Securities **Law**. ...

-Criminal **Law**. ...

-Environmental **Law**

-Health **Law**.

-قانون الحقوق المدنية. هذا هو مجال القانون المعني بتوازن السلطة الحكومية

والحريات الفردية... .

-قانون جنائي... .

-قانون البيئة... .

- قانون الصحة.

### **-Brief definition of the criminal law**

- It is a set of legal rules related to crimes and penalties established by the state, to protect public and private interests and properties, provide safety and stability in society.

- وهو مجموعة قواعد قانونية متعلقة بالجرائم والعقوبات يتم وضعها من الدولة، لحماية المجتمع المصالح والأموال العامة والخاصة، وتوفير الأمان والاستقرار في

- A crime as an act which is capable of being followed by criminal proceedings and may result in punishment.

-والجريمة هي الدعوى التي تتعامل مع الإجراءات الجنائية والتي تؤدي إلى العقاب

## Examples of crimes

**1-Crimes Against Persons**, e.g., murder, rape, and assault, are those whose victims are always **individuals**.

جرائم ضد الأشخاص ، على سبيل المثال ، القتل والاعتداء والاعتداء ، هم أولئك الذين يكون ضحيتهم دائماً من الأفراد .

**2-Crimes Against Property**, e.g., robbery, bribery, and burglary,

الجرائم ضد الممتلكات ، مثل السرقة والرشوة والسطو.

## Classification of the law:

### تقسيم القانون

- **Legal rules** (القواعد القانونية) are classified into **public law** (القانون العام) and **private law**. (القانون الخاص).
- This is the common classification (تقسيم مشترك) employed by the Roman. Moreover the most usual used in all over the world and .
- **This classification** (هذا التقسيم) **depends** (يعتمد) on the existence or non existence of **the state** (الدولة) as a party in the legal relationships that govern by these **rules** (القواعد)